
KIILI VALLAVOLIKOGU

ISTUNGI  P R O T O K O L L

Kiili 17. juuni 2021 nr 6

Algus kell 17:00, lõpp kell 18:30

Istungi juhataja volikogu esimees Merje Einmann
Istungi protokollija Kristiina Vaide

Kohal viibisid vallavolikogu liikmed (17): Monica Allikas, Heret Annus, Indrek Grusdam,
Elar  Jets,  Esta  Kullamaa,  Anett  Leosk,  Kaire  Roosileht,  Mikk  Rannik,  Mihkel  Rebane,
Marek Vainola, Peeter Veltmann, Merje Einmann, Toomas Väljataga, Erki Arakas,  Maarika
Gross, Sven Suurraid, Vambo Kaal.

Istungist võttis osa vallasekretär Tarko Tuisk.

Kohal  viibisid  vallavanem  Aimur  Liiva,  ehitus-  ja  planeerimisosakonna  juhataja-
abivallavanem Karin Sillmann, pearaamatupidaja Lea Peterson. 

Läbirääkimised  päevakorra  asjus.  Alljärgnev  päevakorra  projekt  oli  volikogu  liikmetele

teatavaks tehtud 11. juunil 2021.a.

1. Määruse  eelnõu  2021-05-01  Kiili  valla  2021.  aasta  I  lisaeelarve  vastuvõtmine,  II
lugemine,  ettekanne  pearaamatupidaja  Lea  Peterson,  kaasettekanne  juhtivkomisjoni
esimees  Sven Suurraid.

2. Määruse eelnõu 2021-06-03 Kiili valla arengukava 2022-2030 ja eelarvestrateegia 2022-
2025 kinnitamine, I lugemine, ettekanne pearaamatupidaja Lea Peterson ja vallavanem
Aimur Liiva, kaasettekanne juhtivkomisjoni esimees  Sven Suurraid.
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3. Otsuse eelnõu 2021-06-01  Kiili valla 2020. aasta konsolideerimisgrupi majandusaasta
aruande  kinnitamine,  ettekanne  pearaamatupidaja  Lea  Peterson,  kaasettekanne
juhtivkomisjoni esimees  Sven Suurraid.

4. Otsuse  eelnõu  2021-06-02  Vareti-Sillaotsa  tee  lõik  1  ja  Siberi-Sillaotsa  tee  T2
katastriüksuste  omandamine,  ettekanne  maanõunik  Benno  Johanson,  kaasettekanne
juhtivkomisjoni esimees Sven Suurraid.

5. Otsuse  eelnõu  2021-06-04  Saare  detailplaneeringu  vastuvõtmine,  ettekanne  ehitus-  ja
planeerimisosakonna  juhataja-abivallavanem  Karin  Sillmann,  kaasettekanne
juhtivkomisjoni esimees Sven Suurraid.

6. Otsuse eelnõu 2021-06-05 Ettepaneku tegemine vallavanem Aimur Liiva´le,  ettekanne
revisjonikomisjoni esimees Indrek Grusdam. 

7. Otsuse  eelnõu  2021-06-06  Kiili  valla  valimiskomisjoni  moodustamine,  ettekanne
vallasekretär Tarko Tuisk.

8. Otsuse  eelnõu  2021-06-07  Volikogu  järgmise  koosseisu  liikmete  arvu  määramine,
ettekanne vallasekretär Tarko Tuisk. 

9. Otsuse  eelnõu  2021-06-08  Valimisringkonna  moodustamine,  ettekanne  vallasekretär
Tarko Tuisk. 

10. Informatsioon.
10.1 Vallavanema informatsioon.

Merje  Einmann –  Palun  lisada  päevakorra  punkt  nr  3   –  kaasettekandjaks  ka
revisjonikomisjoni esimees Indrek Grusdam.

Kinnitati (15 poolt, 0 vastu, 1 erapooletut) järgmine päevakord:

1. Määruse eelnõu 2021-05-01 Kiili valla 2021. aasta I lisaeelarve vastuvõtmine, II lugemine,

ettekanne  pearaamatupidaja  Lea  Peterson,  kaasettekanne  juhtivkomisjoni  esimees  Sven

Suurraid.

2. Määruse eelnõu 2021-06-03 Kiili valla arengukava 2022-2030 ja eelarvestrateegia 2022-

2025  kinnitamine,  I  lugemine,  ettekanne  pearaamatupidaja  Lea  Peterson  ja  vallavanem

Aimur Liiva, kaasettekanne juhtivkomisjoni esimees  Sven Suurraid.
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3. Otsuse eelnõu 2021-06-01  Kiili  valla  2020. aasta  konsolideerimisgrupi  majandusaasta

aruande  kinnitamine,  ettekanne  pearaamatupidaja  Lea  Peterson,  kaasettekanne

revisjonikomisjoni esimees Indrek Grusdam, kaasettekanne juhtivkomisjoni esimees  Sven

Suurraid.

4.  Otsuse  eelnõu  2021-06-02  Vareti-Sillaotsa  tee  lõik  1  ja  Siberi-Sillaotsa  tee  T2

katastriüksuste  omandamine,  ettekanne  maanõunik  Benno  Johanson,  kaasettekanne

juhtivkomisjoni esimees Sven Suurraid.

5.  Otsuse  eelnõu  2021-06-04  Saare  detailplaneeringu  vastuvõtmine,  ettekanne  ehitus-  ja

planeerimisosakonna juhataja-abivallavanem Karin Sillmann, kaasettekanne juhtivkomisjoni

esimees Sven Suurraid.

6.  Otsuse eelnõu 2021-06-05 Ettepaneku  tegemine  vallavanem Aimur Liiva´le,  ettekanne

revisjonikomisjoni esimees Indrek Grusdam.

7.  Otsuse  eelnõu  2021-06-06  Kiili  valla  valimiskomisjoni  moodustamine,  ettekanne

vallasekretär Tarko Tuisk.

8.  Otsuse  eelnõu  2021-06-07  Volikogu  järgmise  koosseisu  liikmete  arvu  määramine,

ettekanne vallasekretär Tarko Tuisk.

9. Otsuse eelnõu 2021-06-08 Valimisringkonna moodustamine, ettekanne vallasekretär Tarko

Tuisk.

10. Informatsioon.

10.1 Vallavanema informatsioon.

Päevakorrapunkt nr 1

Määruse eelnõu 2021-05-01 Kiili valla 2021. aasta I lisaeelarve vastuvõtmine, II lugemine.

Ettekandega esines pearaamatupidaja Lea Peterson.
Juhtivkomisjon toetab eelnõud.

Volikogu liikmete poolt küsimusi ei esitatud.

Vallavalitsuse poolt esitati neli muudatusettepanekut.

Toimus muudatusettepanekute hääletus:
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Hääletustulemusega  (15  poolt,  0  vastu,  0  erapooletut)  hääletati  vallavalitsuse  poolt

esitatud muudatusettepanekud eelnõusse sisse.

Otsustati  (15  poolt,  0  vastu,  0  erapooletut) Määruse  eelnõu  2021-05-01  vastu  võtta

määrusena nr 4.

Kell 17:10 saabus volikogu liige Kaire Roosileht.

Päevakorrapunkt nr 2

Määruse  eelnõu  2021-06-03 Kiili  valla  arengukava  2022-2030 ja  eelarvestrateegia  2022-
2025 kinnitamine, I lugemine.
Ettekandega esinesid  pearaamatupidaja Lea Peterson ja vallavanem Aimur Liiva.

Vambo Kaal – Soovin küsida hooldekodu teema kohta, kas on võetud ka erinevaid mudeleid

mida annab kasutda, üks on hoonestusõigus aga teine kas valla elanikel on võimalik mingi

kindel protsent kohti saada eelisjärjekorras? Loomulikult kui meie valla elanikel pole vaja nii

palju  kohti,  siis  saaks  tulla  inimesed  väljast  poolt  valda.  See  peaks  olema  kuidagi

arengukavas kajastatud. Et meil ei tekiks takistusi selleks. 

Aimur Liiva – Me läheme praegu liiga detailidesse. Arengukava ei ole päris see koht, kus

seda kajastada. Seda peab välja mõtlema, kuidas seda teha.

Indrek Grusdam – Minu küsimus puudutab valla rahvastiku kasvu numbreid.  Rahvastiku

kasv 200 inimese võrra aastas, kas see vastab valla eesmärkidele ja kas see on hea või halb?

Aimur  Liiva  – Me  oleme  sellega  arvestanud,  et  see  number  kasvab  200  aastas.

Problemaatiliseks muutub see siis, kui see arv tõuseb aastas 400 või 500, sellisel juhul on

väljakutsetele vastata, sest siis tekivad väga suured kulud. Lasteaia kulu on kõige suurem

kulu. 
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Vambo Kaal –  Kas arengukava praegu seda  arvestab,  et  korterelamud  on suures  ehituse

järgus  ja  varsti  on see arv suurem kui  200 ja  see tõuseb hüppeliselt  ja  järgmiste  aastate

arengukavas peaks selle numbri ettenägema. 

Aimur Liiva – Järgmisesse aastasse see suur tõus ei tõuse aga 2023 võib tõesti see number

olla suurem. Fakt on see et kui ehitatakse siis mingi aja jooksul müüakse need asjad ära. Kuid

see kõik on väga suur ennustamine, millal need kortereid ära ostetakse jne. 

Juhtivkomisjon toetab eelnõud. 

Muudatusettepanekute tähtajaks määrati 09.08.2021

Otsustati  (16  poolt,  0  vastu,  0  erapooletut)  lugeda  määruse  eelnõu  nr  2021-06-03  I

lugemine läbituks ja suunata eelnõu II lugemisele.

Kell 17:26 saabus volikogu liige Erki Arakas.

Päevakorrapunkt nr 3

Otsuse  eelnõu  2021-06-01   Kiili  valla  2020.  aasta  konsolideerimisgrupi  majandusaasta
aruande kinnitamine.
Ettekandega  esines  pearaamatupidaja  Lea  Peterson,  kaasettekanne  revisjonikomisjoni
esimees Indrek Grusdam.

Juhtivkomisjon toetab eelnõud.
Revisjonikomisjon toetab eelnõud.

Vambo Kaal – Mul on kaks küsimust. Nagu ma praegu aru sain, siis teatud probleemid ja

teemad on üleval,  kas on ettepanekud tehtud vallavalitsusele sisekontrolli  sisse viimiseks,

mis  on  paremaks  rakendamiseks?  Ja  teiseks  küsimuseks,  mis  puudutab  sihtasutust,  kas

sihtasutus ei anna seadusevastaselt andmeid ja  arvab, et ta ei ole aruandev poolt. Kas selle

kohta on tehtud vallavalitsusele  kui  omaniku esindajale  ettepanek nõukogu liikmed välja

vahetada, et nad hakkaks seadust täitma? 
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Indrek  Grusdam –  Seda  viimast  ettepanekut  pole  me  veel  teinud.  Oleme  teinud  kirja

sihtasutusele,  kus  me  selgitamise,  millised  seadusest  tulenevad  kohustused  ja  õigused

revisjonikomisjonil on kontrollida sihtasutuse tegevust. Ja härra Kalvet teatas, et tema selle

küsimuse edastas vallavalitsusse ja kui vallavalitsus annab oma seisukoha siis nemad meile

vastavad. Tegelikult see jada käib seda pidi, et kui vallavalitsus ütleb, kuidas sihtasutus peab

käituma,  siis  nii  nemad  käituvadki.  Mis  puudutab  sisekontrolli  küsimust,  siis  me  oleme

teinud selle ettepaneku juba ka varasemalt. Ja vallavalitsus on vastanud ka, et nad ostavad

selle teenuse sisse aga lihtsalt tehingut ei ole veel tehtud. Paistab küll, et kui kõik niimoodi

läheb siis varsti me sisekontrolli ka näeme. Aga siis peaks võib olla tõesti volikogu mõtlema,

kuidas  siin  see  alluvus  ja  aruandlus  audiitori  paika  panna,  et  ta  tõesti  tunneks  ennast

sõltumatuna. 

Vambo Kaal – Tahaksin täpsustada, et volikogul on ka võimalus Põhimäärust muuta. Siis

meil  on võimalus  sisse viia  väga selged sõnastused,  kui  toimub vaidlus  see on volikogu

pädevus mitte nõukogu ega vallavalitsuse. Võiks selle ettepaneku teha volikogule.  

Mihkel Rebane – Ma ei saa aru, mis pingpong see koguaeg edasi tagasi käib. See on varsti

juba nagu usu küsimus. Sooviksin paluda volikogu esimehel või siis vallasekretäril veelkord

nii öelda mustvalgel öelda, mis on revisjonikomisjoni pädevus ja mis ei ole. 

Tarko Tuisk – Mustvalgelt on kõik öeldud nii KOKSis kui ka Põhimääruses. See küsimus

millele  Indrek  Grusdam  viitas,  mis  puudutas  sihtasutust  ja  mis  andmete  edastamine  on

revisjonikomisjonile  kohustuslik  ja  mis  on  revisjonikomisjoni  pädevuses  hinnata,  siis  on

õigesti  viidatud,  et  sihtasutuse  juhataja  on  pöördunud  vallavalitsuse  poole  ja  hetkel  me

koostame vastust  ja  kui  see vastus on valmis,  siis  see läheb avalikult  ülesse ja  volikogu

liikmed  saavad sellega  tutvuda.  Ja  kindlasti  me küsime  ka  ministeeriumilt  seisukohta,  et

täpsustada seda sõnastust, et mis andmed on siis need ja kuhu piiridesse läheb, kuhu võib

revisjonikomisjon  sekkuda.  Kas  see  on  igapäevane  majandustegevus,  kas  see  on  eelarve

põhine.  Me  teeme  selle  selgeks  ja  siis  on  võimalik  vastus  anda  revisjonikomisjonile,

sihtasutusele kui ka volikogu liikmetele tutvumiseks. 
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Vambo Kaal – Kui te küsite siis tuleb ka kindlasti ära näidata millised valla summad käivad

ka läbi sihtasutuse. 

Tarko Tuisk – Me ei läheks üldse summadeni. Küsimus on täiesti põhimõtteline. Me võtame

meie maja näited ja palume meie maja näidetel vastus koostada. 

Otsustati  (17  poolt,  0  vastu,  0  erapooletut)  otsuse  eelnõu  2021-06-01  vastu  võtta

otsusena nr 18.

Päevakorrapunkt nr 4

Otsuse eelnõu 2021-06-02 Vareti-Sillaotsa tee lõik 1 ja Siberi-Sillaotsa tee T2 katastriüksuste
omandamine.
Ettekandega esines ehitus- ja planeerimisosakonna juhataja-abivallavanem Karin Sillmann.

Juhtivkomisjon toetab eelnõud. 

Volikogu liikmete poolt küsimusi ei esitatud.

Otsustati  (17  poolt,  0  vastu,  0  erapooletut) Otsuse  eelnõu  2021-06-02  vastu  võtta

otsusena nr 19.

Päevakorrapunkt nr 5

Otsuse eelnõu 2021-06-04 Saare detailplaneeringu vastuvõtmine.
Ettekandega esines  ehitus- ja planeerimisosakonna juhataja-abivallavanem Karin Sillmann.

Juhtivkomisjon toetab eelnõud. 

Vambo Kaal – Kas olete mõelnud, et see kahekorruseline maja ehitamine on tark lahendus,

kui arvestada seda koroona teemat ja kõik rühmad teha ühele korrusele laiemalt?

Karin Sillmann – Me olemegi selle detailplaneeringuga näinud ette laiemad raamid, et me ei

kirjutaks ennast detailplaneeringuga kinni. Tegelikult sellest 5000 ruutmeetrist jätkub ilusti 8

rühmalise lasteaia jaoks. Ja oleme ka välja kirjutanud, et kui me tahame siis võime vabalt

teisele korrusele raamatukogu teha vms. 
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Vambo Kaal – Tähtis on et jääks ikka lasteaed põhiliseks, mitte Vaela küla keskus. 

Karin Sillmann – Jah nii on.

Otsustati  (13  poolt,  3  vastu,  1  erapooletu)  Otsuse  eelnõu  2021-06-04  vastu  võtta

otsusena nr 17.

Päevakorrapunkt nr 6

Otsuse eelnõu 2021-06-05 Ettepaneku tegemine vallavanem Aimur Liiva´le.
Ettekandega esines  revisjonikomisjoni esimees Indrek Grusdam.

Merje Einmann – Ma täpsustaksin kõigepealt seda, et Indrek Grusdam viitas sellele, et oli

raskusi saada informatsiooni ja tõesti revisjonikomisjon pöördus minu poole ja asi ei olnud

selle konkreetse informatsiooni või materjali kätte saamises. Asi oli selle tulemuses, pealkiri

oli järelkontroll aga sisuliselt sooviti hakata läbi viima uur kontrolli. Siis me saime selles ka

kokkuleppele, et revisjonikomisjon teeb järelkontrolli ja puuduste kontrolli järelkontrollile,

mis puudused eelmisel kontrollil leiti. Ja siis läks asi ilusasti edasi. Teine asi, mis puudutab

seda ettepaneku tegemist vallavanemale. Revisjonikomisjon on lähenenud sellel asjale oma

nurga alt,  ilmselgelt  endiselt  soovides  suunata  seda tulemust  niiöelda  Aimur Liiva  poole

negatiivses võtmes. Aga minu seisukoht on see, et Aimur Liiva on vallavanem, ta on üldjuht

ja me ei saa võtta sõnasõnalt ametikirjeldusest, et ainult see on tema tööosa. Üldjuhil on ka

kõik muu ja mina omalt poolt väga pooldan seda, et Aimur Liiva ei istu ainult kontoris. Vaid

ta tõesti käib kohapeal. 

Kaire Roosileht  – See on väga tore, et  Aimur Liiva kontrollib  Kiili  valla alevi teid kaks

korda kuus aga miks ta Luige teid kontrollib?    

Aimur Liiva – Ei vasta tõele. 
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Elar Jets – Indrek ma tahaksin küsida, kui pikk on sinu staaz ametniku juhina töötamisel, et

tuled ütlema, mis on õige ja mis on vale? 

Indrek Grusdam – Sa ju vastasid juba ise, et mina ei ole valda juhtinud aga ma tahaksin seda

öelda, et seda mida volikogu esimees vastas on kõik ju õige eksole. Sellele küsimusele võib

läheneda  mitut  moodi.  Aga  nende  sõitude  eest  tuleb  ära  tasuda  erisoodustus  maks  ja

hüvitamine käib erisoodustusmaksu määruse alusel. Kui me hakkame vaatama selle määruse

täitmist,  siis  ei  saa  viia  kokku  seda  sõidu  eesmärki  ja  vallavanem  ametijuhendit.  Sealt

tulenebki see probleem. 

Erki  Arakas –  Mulle  jääb  mulje,  et  kui  revisjonikomisjon  küsib  mingi  küsimuse  siis

vallavalitsus justkui punnib vastu. Tegelikult on need väga lihtsad asjad. Kui teil on need

dokumendid olemas siis esitage ära ja asi korras. Mis puudutab sõite, siis mina neil vahet ei

tee sõit  on sõit.  Aga kui  vald varjab ja  keerutab,  siis  tekib paratamatult  küsimus kas  on

midagi varjata. Lihtsam on kohe kõik vajalikud küsimused ära vastata. 

Mikk Rannik – Kunagi oli vallas kasutusel oli veel ametiauto. Äkki Indrek Grusdamil on

kulude võrdlus olemas ja äkki tuleks kaaluda uuesti ametiauto kasutusele võtmine? Kas sinna

te tahategi jõuda?

Indrek Grusdam – Me ei ole arvestanud personaalse või ametiauto kulusid. See 166 eurot

tuleneb järelekontrolli perioodist.

Sõnavõtuga esines Toomas Väljataga

Otsustati (4 poolt, 13 vastu, 0 erapooletut) mitte vastu võtta otsuse eelnõu 2021-06-04. 

Kell 18:15 lahkus volikogu liige Indrek Grusdam.

Päevakorrapunkt nr 7
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Otsuse eelnõu 2021-06-06 Kiili valla valimiskomisjoni moodustamine.
Ettekandega esines vallasekretär Tarko Tuisk.

Volikogu liikmete poolt küsimusi ei esitatud.

Otsustati  (17  poolt,  0  vastu,  0  erapooletut)  otsuse  eelnõu  2021-06-06  vastu  võtta

otsusena nr 20.

Päevakorrapunkt nr 8

Otsuse eelnõu 2021-06-07 Volikogu järgmise koosseisu liikmete arvu määramine.
Ettekandega esines vallasekretär Tarko Tuisk.

Volikogu liikmete poolt küsimusi ei esitatud.

Otsustati  (17  poolt,  0  vastu,  0  erapooletut)  otsuse  eelnõu  2021-06-07  vastu  võtta

otsusena 21.

Päevakorrapunkt nr 9

Otsuse eelnõu 2021-06-08 Valimisringkonna moodustamine.
Ettekandega esines vallasekretär Tarko Tuisk.

Volikogu liikmete poolt küsimusi ei esitatud.

Otsustati  (17  poolt,  0  vastu,  0  erapooletut)  otsuse  eelnõu  2021-06-08  vastu  võtta

otsusena 22.

Päevakorrapunkt nr 10

Informatsioon.

10.1 Vallavanema informatsioon.

/allkirjastatud digitaalselt/ /allkirjastatud digitaalselt/ 

Merje Einmann                                                                        Kristiina Vaide

Volikogu esimees                                                                    Protokollija
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Merje Einmann                                                                        Kristiina Vaide

Volikogu esimees                                                                    Protokollija
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